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رفع مشکلات دپوی گندم در مرکز خرید شرکت صفا آبدانانخبــــــر
سپهرغرب، گروه خبر: مدیرکل تعاون روستایی ایلام گفت: 
با توجه به اهمیت مرکز خرید صفا آبدانان در تأمین نیازهای 
کشــاورزان، قســمت های قدیمــی انبــار تخریب می شــوند تا 
فضــای بیشــتری بــرای دپوی گنــدم و ســایر محصــولات آزاد 

شود.

حمیدرضا شــکری، در بازدید از مرکز خرید شــرکت تعاونی 
روســتایی صفا از توابع شهرســتان آبدانان با اشــاره به خرید 
حــدود 11 هزار تن گندم در ســال جاری، از مشــکلات موجود 
در زمینه کمبود محوطه مناســب برای دپوی گندم در فصل 

خرید خبر داد.

وی افــزود: یکــی از چالش هــای اصلــی ایــن مرکــز خریــد، 
نداشــتن فضای کافی برای ذخیره ســازی گندم و محصولات 

کشاورزی در زمان اوج خرید است.
مدیــرکل تعــاون روســتایی ایــلام ادامــه داد: بــا توجه به 
اهمیت مرکز خرید صفا آبدانان در تأمین نیازهای کشاورزان، 

قــرار اســت قســمت هایی از انبــار قدیمــی و ســاختمان های 
مســتهلک که از 15 سال پیش دیگر قابل استفاده نبوده اند، 
تخریب شوند که این اقدام به منظور آزادسازی فضای بیشتر 
برای دپوی گندم و ســایر محصولات کشاورزی انجام خواهد 

شد.

ی در کردستان ز یت واحد مر نبود اختیارات؛ مانع اجرایی شدن مدیر
سپهرغرب، گروه خبر: بیش از سه دهه از مطالبه 
ایجــاد مدیریت واحد مــرزی در مرزهای کردســتان 
می گذرد و هنوز هم این مهم تعیین تکلیف نشده 

و همچنان به قوت خود باقی است.
هرچند سال هاست که بر روی کاغذ، اداره کل 
کردســتان  جــاده ای  حمل و نقــل  و  راهــداری 
به عنــوان مدیــر مــرز باشــماق مریــوان معرفی 
شــده ولی به گفته مســئولان ذی ربط، این اداره 

کل هیچگونه اختیاری در تصمیم گیری ها ندارد.
وجود دستگاه های متعدد با وظایف مختلف 
آن هــا و  بیــن فعالیت هــای  نبــود هماهنگــی  و 
ضعف و کمبود زیرســاخت ها از چالش های نبود 

مدیریت واحد مرزی به شمار می رود.
مســتلزم  مــرزی  واحــد  مدیریــت  ایجــاد    

تصمیمات کشوری است
معــاون هماهنگی امــور اقتصادی اســتاندار 
کردســتان می گوید: یکی از اولویت های اساسی 
برنامه هــای  از  جزئــی  به عنــوان  اســتان  در  مــا 
کاری مقــام عالــی اســتان، بررســی موضوعات و 

چالش های مرزی است.
ارســلان ازهــاری به نخســتین ســفر هیئتی از 
کردســتان به ریاســت اســتاندار وقت به اســتان 
ســلیمانیه اقلیم کردســتان عراق در 16 آذر سال 
1382 اشــاره می کنــد و ادامــه می دهــد: در آن 
دوره خودروهــای مــا به دلیــل نبود پُل از وســط 
رودخانــه عبور کــرد و هیچگونه زیرســاختی بین 

مرزها ایجاد نشده بود.
ســاله   10 فاصلــه  در  می دهــد:  توضیــح  وی 
پایانــه  ایجــاد  راســتای  در  برنامه ریزی هایــی 
مســافری، تجــاری و اســتقرار دســتگاه ایکس ری 
انجــام و اســفند ســال 1392 پایانه مســافربری 
مــرز باشــماق مریــوان افتتاح شــد. بعــد از عقد 
تفاهم نامه هایی، برای روان ســازی تجارت و تردد 
مســافران، دو پل توســط اقلیم کردســتان و یک 

پل هم توسط ما در مرز باشماق احداث شد.
بعد از ایجاد این زیرســاخت ها، در آن سال ها 
دو مبحــث مهــم دیگر هم مطرح شــد که یکی از 
آن ها حمل یکســره کالا و دیگــری مدیریت واحد 

مرزی بود که تاکنون هیچ کدام از این دو مســئله 
محقق نشده است.

از  تعــدادی  بارهــا  کــه  اهمیــت  حائــز  نکتــه 
مســئولان اســتان نیز در جلســات مختلف به آن 
اشاره کرده اند اینکه موضوع مربوط به مدیریت 
واحد مرز در استان قابل حل شدن نیست و باید 

این واقعیت پذیرفته شود.
معــاون هماهنگی امــور اقتصادی اســتاندار 
کردســتان 21 آذر ســال جاری در جلســه شــورای 
ســاماندهی مبــادلات مــرزی اســتان از تشــکیل 
جلســاتی در تهران و در سطح معاون اول رئیس 
جمهور در راســتای تعییــن تکلیف مدیریت واحد 
مــرزی در باشــماق مریــوان خبــر داد و تــا لحظه 
تنظیــم ایــن گــزارش، خبــری از تشــکیل چنیــن 

جلسه ای نیست.
بی شــک روزانــه در هر مرزی مســائل مختلفی 
پیــش می آیــد که نیاز اســت بــا رعایــت قوانین و 
مقــررات موجود فرد مســلطی در ارتباط با آن ها 
تصمیم گیــری کنــد تــا خللــی در مبــادلات مــرزی 

به وجود نیاید.
اســتاندار  مشــاور  شــاه غیبی؛  ســیروس 
کردســتان هم در ارتبــاط با مدیریــت واحد مرزی 
در اســتان می گوید: بیش از ســه دهه اســت که 
مدیریــت واحد مــرزی در اســتان ایجاد نشــده و 
همیــن مشــکلاتی را در مبادلات مــرزی به وجود 
آورده اســت. نبایــد فقــط بــه روی کاغــذ آوردن 
مدیریــت واحــد مــرزی اکتفــا کــرد و باید بــه طور 

قاطعانه این مسئله مورد بررسی قرار گیرد.
ناظر گمرکات کردستان نیز می گوید: مدیریت 
واحد مرزی فقط این نیســت که پایانه یا دستگاه 
دیگــری متولــی مرز باشــد و فقط ســاختار ایجاد 
کند بلکه همه دســتگاه های اجرایی که مرتبط با 
مرز هســتند از گمرک گرفته تا هنگ مرزی و جهاد 
کشــاورزی باید نسبت به مدیریت واحد احساس 

مسئولیت کنند.
ایجاد ســاختار و زیرساخت ها در مرز باشماق 
مریــوان بــه اداره کل راهــداری و حمــل و نقــل 
جاده ای کردســتان سپرده شــده ولی در اجرا هر 

یــک از دســتگاه های مســتقر در مــرز کار خــود را 
انجام می دهند و با پایانه همراه نیستند.

فرامرز امیدی افزود: مدیریت واحد قانون دارد 
ولــی ضمانــت اجرا نــدارد تــا دســتگاه ها از نظامی 
و امنیتــی گرفتــه، ملــزم بــه رعایــت آن باشــند و از 
مدیریت واحد تبعیت کنند. هر دستگاهی به عنوان 
مدیر مرز انتخاب شود تا ضمانت اجرا برای او ایجاد 
نشــود و اختیارات لازم براساس قوانین به او داده 

نشود نتیجه ای به دنبال نخواهد داشت.
سال هاســت در مرز باشــماق اقلیم کردستان 
عراق مدیریت واحد ایجاد شده و تصمیمات لازم 
را مدیر آن می گیرد ولی باشــماق کردســتان ایران 

همچنان از نداشتن مدیریت واحد رنج می برد.
مــورد  در  بایــد  مریــوان  باشــماق  پایانــه 
ولــی  باشــد  پاســخگو  مــرز  زیرســاخت های 
اختیاراتــی بــرای مدیریت واحد در ایــن مرز دیده 
نشــده؛ مدیرکل راهــداری و حمل و نقل جاده ای 
کردســتان می گویــد: بــر روی کاغــذ مــا مدیر مرز 
واقعیــت  در  ولــی  هســتیم  مریــوان  باشــماق 

اینگونه نیست.
فــرزاد حســنی می افزاید: هیچ اختیــاری به ما 
داده نشــده کــه در مواقع لــزوم تصمیمات لازم 
هم چون افزایش ســرعت صادرات یا در مواردی 
کاهــش مبــادلات را بگیریــم. گاهــی فعالیــت و 
در  مســتقر  دســتگاه های  از  برخــی  تصمیمــات 
مــرز موجــب تأخیــر و حتــی ممانعت ســر راه کار 

پیمانکاران پروژه های راهداری در مرز می شود.
وی ادامــه می دهــد: هرگونه کم و کســری در 
مــرز اعــم از وضعیــت جــاده، بــرق، گاز و کمبــود 

پهنای باند را از ما می خواهند.
فرمانــدار شهرســتان مریــوان هــم می گوید: 
عــدم تثبیــت مدیریت مرز باشــماق باعث شــده 
در جاهایی که ارائه خدمت و ســرویس می دهند 
همچــون انبارهای عمومی، به صورت درســت و 

اصولی به وظایفشان عمل نکنند.
اســماعیل احمدی می گوید: یکی از مســائل 
ضــروری در مــرز تقویــت اداره اســتاندارد هــم از 
لحــاظ نیــروی انســانی و هــم تجهیــزات اســت و 

به دلیل نبود آزمایشگاه فعال نمونه ها به تهران 
و ســایر استان های کشــور ارسال می شود و این 
در ایســتایی مــرز تأثیرگذار اســت و اگر باشــماق 
دارای مدیریــت واحــد بــود در ایــن رابطــه هــم 

تصمیمات مطلوبی اتخاذ می شد.
جلســات  در  مریــوان  باشــماق  مــرز  شــرایط 
مختلفــی با حضور مســئولان کشــوری و اســتانی 
بارها مطرح شده و باوجود زحمات و فعالیت هایی 

که انجام شده هنوز هم جای کار بسیار دارد.
از فعــالان  و  بازرگانــی  اتــاق  اعضــای  از  یکــی 
اقتصادی اســتان می گوید: کالا بــا زحمات زیادی 
بــه مرز باشــماق مریــوان حمل ولــی هزینه هایی 
بابت بازرسی که براساس قانون این بازرسی نباید 

انجام شود، از صادرکننده دریافت می شود.
بختیــار صالحی ادامه می دهــد: همه فعالان 
مــرز  در  واحــد  مدیریــت  خواســتار  اقتصــادی 
باشــماق هســتند تا اگــر هر یــک از این افــراد به 
مشــکلی در بخش های مختلف مثــل قرنطینه و 
هنــگ مــرزی برخورد کردنــد، بتوانند بــا مدیر مرز 
در میــان بگذارند و او هــم اختیار لازم برای حل و 

فصل آن را داشته باشد.
وی می افزایــد: آنچــه مــا انتظار داریــم افزون 
بر وجــود مدیریت واحد، داشــتن رویــه واحد در 
مبادلات تجــاری با مرزهای اســتان های همجوار 

هم چون کرمانشاه است.
کاهــش بروکراســی اداری بــا حــذف مراحــل 
تکراری و موازی کاری بین دســتگاه های مختلف، 
تســریع در انجام امور گمرکی، بهبود هماهنگی 
بیــن دســتگاه ها و تســهیل در مبــادلات تجــاری 
و بهبــود همــکاری بین المللــی و ارتقــای کیفیــت 
خدمــات و افزایش شــفافیت و اعتمــاد کاربران 
از مهم تریــن مزایــای ایجاد مدیریــت واحد مرزی 
از سوی کارشناسان مربوطه مطرح شده است.

بنابراین با توجه بــه مزایایی که مدیریت واحد 
مرزی در مرز باشماق مریوان دارد و چون مطالبه 
چندیــن ســاله فعــالان اقتصــادی و مســئولان 
اســتان هم هســت انتظار می رود بعد از گذشــت 
چند دهه مســئولان کشــوری نسبت به این مهم 
اهتمام بیشــتری داشته باشــند چراکه تحقق این 

مهم نفع ملی به دنبال خواهد داشت.

30 درصد از طرح های قانون جوانی جمعیت در ایلام اجرایی شده است
ســپهرغرب، گــروه خبــر: مدیــر ســتاد اجرایــی 
فرمان امام )ره( اســتان ایلام با اشاره به اجرایی 
شــدن 30 درصــد از برنامه هــای قانــون جوانــی 
جمعیــت در ایــن اســتان، گفت: شــیب تند پیری 
جمعیت در این اســتان تا حدودی متوقف شده 

است.
یــک  رویــداد  روز چهارشــنبه در  ع  زار محمــد 
روزه اســتانی»ایران جــوان« بــا محوریت جوانی 
جمعیت، اظهار کرد: طی دو سال گذشته با ورود 
بنیاد برکــت به طرح جوانــی و افزایش جمعیت، 
مرکز ناباروری در اســتان افتتاح و مورد استفاده 
جامعــه زوج های نابارور قرار گرفت و امید اســت 
ســطح ناباروری استان نسبت به کشور به سطح 

سه برسد.
وی افــزود: یکــی از محورهای فعالیت ســتاد 
اجرایی فرمان امام )ره( در حوزه جوانی جمعیت 
و فرزندآوری در میان ساکنان مناطق روستایی و 

عشایر است.
وی بیــان کــرد: خانوارهــای دهک هــای یک تا 
چهــار از پویش هــای خــاص بنیاد برکــت ازجمله 
پویش هــای مادر و کودک و تأمین سیســمونی، 
اهــدای کارت الکترونیکــی 100 میلیــون ریالــی و 
تأمین جهیزیه برای زوج های کم برخوردار بهرمند 

شده اند.
این مســئول ادامه داد: بــا توجه به بالا رفتن 
و  اســتان  در  فرزنــدآوری  کاهــش  ازدواج،  ســن 

قــرار گرفتــن اســتان در رتبه هــای آخر نســبت به 
ســطح کشور، رســالت اصلی این بنیاد در استان 
اجــرای طرح جوانی جمعیت اســت و بنیاد برکت 
به عنــوان نهــاد انقلابــی در کنار دولــت، حامی و 

مجری این طرح است.
ع در مــورد اهــداف این رویــداد نیز توضیح  زار
و  کشــور  سراســر  در  رویــداد  ایــن  اجــرای  داد: 
به صــورت بُرش اســتانی با مشــارکت بنیاد برکت 
بســیج  و  راحــل(  امــام  فرمــان  اجرایــی  )ســتاد 
سازندگی سپاه امیرالمؤمنین )ع( استان با ارائه 

تسهیلات به زوج های جوان انجام می شود.
وی بــا اشــاره بــه اینکــه ایــلام از اســتان های 
پیشــتاز در اجرای طرح جوانی جمعیت در سطح 

کشــور معرفی شده است، افزود: هدف از اجرای 
چنیــن رویدادهایــی، شناســایی شــبکه ســازی، 
توانمندســازی و حمایــت از گروه هــای مردمــی 

فعال در طرح جوانی جمعیت است.
وی بــا اشــاره به نقــش کلیدی دســتگاه های 
اجرایــی مرتبط و رســانه های اجتماعــی در حوزه 
بــا  کــرد:  بیــان  و جوانــی جمعیــت،  فرزنــدآوری 
از  کارســاز،  فرهنگ ســازی های  و  رســانی  اطــلاع 
بیــن  در  موجــود  تشــریفات  و  ســخت گیری ها 

خانواده ها کاسته می شود.
مدیرکل بیمه ســلامت استان ایلام هم اظهار 
کرد: یکی از چالش های اساســی روبروی جامعه، 
ســالمندی اســت و بــا توجه به کم شــدن میزان 

زاد و ولد، باید به دنبال فرزندآوری در بین اقشــار 
مختلف جامعه و تولد نوزاد ســالم )قبل، حین و 

بعد( تولد باشیم.
نورالدین رحیمی بیان کرد: با توجه به شرایط 
اقتصــادی حاکــم بــر جامعــه بایــد بــا مشــارکت 
دســتگاه های مرتبــط بــا طــرح جوانــی جمعیت، 
بــا تهیه بســته های حمایتــی از خانــواده و فرزند 
تــازه متولدشــده، گام هایــی در حمایــت از آن ها 

برداشته شود.
وی با اشــاره به برگزاری این همایش یک روزه، 
افزود: نقش و اجرای چنین همایش هایی بسیار 
مشهود و در نهایت باید کار به صورت کارشناسی 

جمع بندی شود.

مهاجرت معکوس بیش از 49 هزار نفر به روستاها در کردستان
گــروه خبــر: معــاون هماهنگــی  ســپهرغرب، 
امــور عمرانــی اســتاندار کردســتان گفــت: طبق 
آمار موجود طی دو ســال اخیر شــاهد مهاجرت 
 195 بــه  روســتایی   600 و  هــزار   49 معکــوس 
روســتای اســتان بوده ایم که با افزایش خدمات 

و امکانات مرتبط است.
در  سه شــنبه  شــامگاه  حبیبــی  کیومــرث 
یازدهمین جلسه شــورای فنی استان کردستان 
در ســنندج بــر تغییــر سیاســت های مواجهــه با 
سکونتگاه های روســتایی در حال تخلیه به دلیل 

ضعف ساختاری تأکید کرد.
وی افزود: استفاده از مصالح و ساختمان های 
مناســبتر  روســتاهایی  چنیــن  در  پیش ســاخته 
اســت و در صــورت تخلیــه روســتا، می تــوان این 

ساختمان ها را به مکان دیگری انتقال داد.
معــاون عمرانــی اســتاندار کردســتان یــادآور 
شد: ارائه خدمات زیرساختی در کانون  جمعیتی 
روســتایی یکــی از وظایــف نظــام تدبیــر اســتان 
اســت و خوشــبختانه اقدامــات خوبــی در بحث 
گازرسانی، نوســازی بافت های روستایی، احداث 

جاده آســفالته، خانه بهداشــت، زیرساخت آب و 
برق و گاز و خدمات اینترنت انجام شده است.

حبیبــی با بیان اینکــه تعریــف پروژه های ملی 
یکــی از ضرورت هــای مهم اســتان اســت که باید 
به صورت ویژه پیگیری شــود، اظهار کرد: ما وارث 
انباشــت مشــکلات پروژه های ناقــص عمرانی در 
اســتان هســتیم و با وجود اقدامات انجام شده 
همچنان با مســائل و مشــکلات فراوانی مواجه 

هستیم.
وی ادامــه داد: در حال حاضر چند پروژه کلان 

ملی در استان در حال اجرا است که پس از اتمام 
آن، در کردســتان پــروژه ملی آنچنانــی نخواهیم 
داشــت و از اســتان های دیگــر در بهره منــدی از 

مواهب و اعتبارات ملی عقب خواهیم افتاد.
معاون عمرانی اســتاندار کردســتان با تأکید 
بــر اینکــه بایــد بــه فکــر تعریــف پــروژه ملــی در 
سطح اســتان باشــیم، یادآور شــد: در تعدادی 
حــوزه  در  اســتان  اجرایــی  دســتگاه های  از 
نظارت هــای فنــی ضعف هایــی وجــود دارد کــه 
بایــد نظارت ها به شــیوه منســجم تر و مداوم و 

فنی تر انجام شود.
در این جلســه مشــکلات و مســائل 13 پروژه 
اســتان بــا موضوعــات مختلــف اعــم از احــداث 
مجموعــه  بهســازی  بیجــار،  ورزشــی  خوابــگاه 
ورزشــی 17 شــهریور بیجــار، احداث مــوزه فرش 
بیجــار، احداث ســالن پلاتــو مجتمــع فرهنگی و 
هنــری بیجــار، احــداث ســاختمان فرمانــداری و 
اســتخر سرپوشــیده بیجار، آســفالت و بهســازی 
چنــد راه روســتایی، احــداث مدرســه 6 کلاســه 
هدیه روســتای کیلانه ســنندج، احداث مدرســه 
دو کلاســه دربنده ســنندج و ماویــان کامیاران، 
بررســی و راه حل های لازم توسط شورای فنی به 

دستگاه اجرایی ارائه شد.

افزایش 30 درصدی واریزی فروش سوخت به خزانه
ســپهرغرب، گــروه خبــر: مدیــر شــرکت ملــی 
پخــش فرآورده هــای نفتــی منطقه کردســتان از 
واریز بیــش از 504 میلیارد ریــال از محل فروش 
جایــگاه مرزی و کنترل باک کامیون های متردد در 
ســیرانبند بانه به حساب خزانه دولت در 9 ماهه 
ســال جاری خبــر داد و گفت: این میــزان واریزی 
نســبت بــه مــدت مشــابه ســال قبــل 30 درصد 

بیشتر است.
جهانبخــش نوکانــی در دیــدار بــا فرمانــدار 
بانــه اظهــار کــرد: شــرکت فرآورده هــای نفتــی 
و  روان ســازی  راســتای  در  کردســتان  منطقــه 

ســیرانبند  مــرزی  پایانــه  در  صــادرات  تســهیل 
نســبت بــه الکترونیکــی کــردن عملیــات کنترل 
بــاک کامیون هــا و اســتفاده از ســامانه فروش 

مرزی اقدام کرد.
مطلــوب  توزیــع  و  تأمیــن  داد:  ادامــه  وی 
عرضــه ســوخت بــا توجــه بــه فرارســیدن فصل 
ســرما، تأمین و ذخیره ســازی ســوخت مورد نیاز 
خانوارهــای نفــت سفیدســوز، نظــارت کافــی بر 
عملکــرد جایگاه های عرضه و CNG، فعال بودن 
گشت های مشترک با سازمان های متولی، کنترل 
و جلوگیری از عرضه خارج از شــبکه فرآورده های 

نفتــی و حضــور موثــر روســای نواحــی در ارائــه 
خدمات مطلوب به مردم و تعامل با فرمانداران 

باید مورد توجه قرار گیرد.
فرآورده هــای  پخــش  ملــی  شــرکت  مدیــر 
نفتــی منطقــه کردســتان با اشــاره بــه افزایش 
تــردد کامیون هــای ترانشــیپی عراقــی و رونــق 
کســب و کار در ایــن بازارچــه بــر آمــاده کــردن 
زیرساخت های لازم برای ارائه خدمات مطلوب 
بــه راننــدگان تاکیــد کــرد و افــزود: جلوگیری از 
عرضه خارج از شــبکه نفتگاز، جمع آوری دلالان 
مزایــای  ازجملــه  دولــت  درآمدزایــی  ســوخت، 

پایــش  از ســامانه های نرم افــزاری و  اســتفاده 
و کنتــرل کارکنــان این شــرکت در بازارچه مرزی 

است. سیرانبند 
احمــد محمدرضایــی سرپرســت فرمانــداری 
شهرستان بانه نیز با اشاره به شرایط جغرافیایی 
و اقتصادی شهرستان، از اقدامات صورت گرفته 
شــرکت ملــی پخــش  فرآورده های نفتــی منطقه 
کردستان به ویژه ســاماندهی و مدیریت بازارچه 
مرزی ســیرانبند، تأمین و توزیع مطلوب سوخت 
 موردنیــاز شهرســتان و فعالیت مطلــوب مجاری 

عرضه قدردانی کرد.

روزهای پنج شنبه ادارات کردستان برای مصرف بهینه انرژی تعطیل می شود
سپهرغرب، گروه خبر: استاندار کردستان گفت: تا اطلاع ثانویه روزهای پنج شنبه 

ادارات و دستگاه های اجرایی برای مدیریت مصرف بهینه انرژی تعطیل می شود.
آرش زره تــن لهونــی صبــح چهارشــنبه در جلســه شــورای تحــول اداری اســتان 
کردســتان اظهــار کــرد: بــا توجه بــه اینکه در فصل ســرد ســال و از آذرماه تــا پایان 
فروردین اســتان ما به دلیل سردســیر بودن مصرف گاز قابل توجهی دارد این مهم 

نیازمند مدیریت است.
وی بــا بیــان اینکه مدیریت بهینه انرژی به ویژه در بخش برق و آب در طول ســال 
نیــاز اســت، افزود: با توجــه به اینکه پنج شــنبه ها ادارات در تهران تعطیل هســتند 

و در اســتان نیــز نیمه تعطیل هســتند می تــوان پنج شــنبه را به صــورت ثابت برای 
دستگاه های اداری و اجرایی تعطیل کنیم تا به مدیریت مصرف انرژی ختم شود.

استاندار کردستان اضافه کرد: مدیران باید مدیریت لازم بر مصرف انرژی داشته 
باشند و از پراکنده تعطیل کردن در اواسط هفته جلوگیری کنند.

لهونی یادآور شد: تعطیلی پنج شنبه ها انگیزه لازم را برای کارکنان و همراه بودن 
با خانواده ها فراهم می کند و به بهره وری کار در سایر روزهای کاری منجر می شود.

وی اضافــه کــرد: برابر قانون نمی توان 44 ســاعت کاری در ادارات را کاهش داد 
بنابراین باید ساعات اداری روز پنج شنبه در سایر روزهای هفته تقسیم شود.

وی گفت: گرچه در تمام فصول ســال نیازمند مصرف بهینه انرژی هســتیم اما تا 
اطلاع ثانوی پنج شنبه ها تعطیل و ساعات کاری آن بین سایر روزهای هفته تقسیم 

می شود.
وی اذعان کرد: این تعطیلی برای دســتگاه های خدمات رسان نیست و دستگاه 

قضا نیز براساس تصمیم گیری های خود می توانند فعالیت کنند.
اســتاندار کردســتان خاطرنشــان کــرد: تعطیلی پنج شــنبه از هفته آینــده آغاز تا 
اطلاع ثانویه ادامه خواهد داشــت . برای کلاس های درس دانشــگاه ها نیز مدیریت 

روز پنج شنبه ها با خود رؤسای دانشگاه ها خواهد بود.

استاندار ایلام:
نظارت بر بازار استان 

مستمر دنبال شود
ســپهرغرب، گــروه خبر: اســتاندار ایلام با بیــان اینکه 
مدیران دستگاه های نظارتی برای تنظیم بازار تنها فقط 
به بازدیــد اکتفا نکنند، گفت: دســتگاه های مرتبط برای 
تأمین میوه شــب عید، برنامه عملیاتی و مدون داشته 

باشند.
احمد کرمی روز چهارشنبه در نشست کارگروه تنظیم 
بــازار اســتان ایلام بــا انتقــاد از افزایش بــی رویه قیمت 
برخــی کالاهــا که در اســتان تولیــد و توزیع می شــوند، 
اظهــار کرد: افزایــش قیمت کالاها و مایحتــاج مورد نیاز 
مــردم در اســتان نباید بیــش از قیمت هــای مصوب در 

کشور باشد.
وی بــا اشــاره بــه ظرفیت خــوب تولید گوشــت قرمز 
غ در اســتان، یادآور شــد: اســتان ایــلام در برخی از  و مر
غ و قرمز تولیدکننده اســت  کالاهــا ازجمله گوشــت مــر
کــه مــازاد تولیــد هــم دارد اما در عرضــه ایــن کالاها در 
اســتان مشکل وجود دارد که دستگاه های اجرایی باید 

واسطه ها را از میان بردارند.
اســتاندار ایلام بــا بیان اینکه مصوبات ســتاد تنظیم 
بــازار نباید فقط روی کاغذ بمانــد و همه مصوبات وارد 
فــاز اجرایی و عملیاتی شــود، گفت: مردم باید اقدامات 
مدیــران را در حــوزه تنظیم بازار و نظــارت بر قیمت ها را 

لمس کنند.
کرمــی در ادامــه بــا تاکیــد بــر تکمیــل زنجیــره ارزش 
بایــد  اســتان  گفــت:  اســتان،  در  تولیــدی  محصــولات 
روی طــرح مزرعــه تــا ســفره متمرکــز شــده و اصنــاف و 
دســتگاه های اجرایی لازم اســت در این راســتا بازار را به 

صورت هدفمند پایش کنند.
وی بــا اشــاره موضــوع تأمین و توزیع درســت میوه 
شــب عید خواستار اتخاذ تدابیر لازم و عملیاتی از سوی 
مدیران دستگاه های متولی شد و تأکید کرد: برای میوه 
شــب عید دستگاه های اجرایی برنامه عملیاتی و مدون 

داشته باشند.
وی در ادامــه بــا تأکیــد بــر اینکــه دغدغــه امــروز ما 
جلوگیــری از افزایــش قیمت ها و ایجــاد رضایتمندی در 
مردم اســت، گفت: نباید فراوانــی کالا منجر به افزایش 
قیمت هــا شــود، توجیهــی نــدارد کالا و اجناســی که در 
اســتان تولیــد می شــوند قیمتشــان بیشــتر از میانگین 

کشوری باشد.
اســتاندار ایــلام بــر پایــش مســتمر، تحلیل درســت، 
پیش بینــی وقایــع و کار کارشناســی اثربخــش در حوزه 
بازار تأکید کرد و افزود: تداوم نظارت بر بازار، فعالسازی 
گشــت های مشــترک و نیازســنجی کالاهای اساســی در 

دستور کار مداوم مدیران مربوطه قرار گیرد.
کرمــی خاطرنشــان کــرد: انعــکاس مســائل بــازار در 
راســتای برنامه ریــزی، تدویــن راهکارهــا بــرای مدیریت 
بــرای  چالشــها و همچنیــن هماهنگــی و پیگیــری لازم 
تنظیــم میوه شــب عید و ماه مبارک رمضان در دســتور 

کار متولیان امر قرار گیرد.
در این نشســت مدیران دســتگاه های اجرایی استان 
مرتبــط با موضوع تنظیم بازار گــزارش اقدام های انجام 

شده دستگاه مربوطه را ارائه کردند.

راه اندازی 7 نیروگاه خورشیدی 
در ایلام تا سال آینده

ســپهرغرب، گــروه خبــر: مدیرعامــل شــرکت توزیــع 
نیــروی برق ایــلام گفت: در راســتای 14 مگاپروژه صنعت 
برق کشــور، هفت نیروگاه خورشــیدی تا قبــل از پیک بار 

سال آینده راه اندازی خواهند شد.
ولــی الله ناصــری گفت: هفــت نیروگاه خورشــیدی تا 
قبــل از پیــک بار توســط شــرکت توزیــع بــرق راه اندازی 
می شــود، ایــن مقــدار نیــروگاه خورشــیدی عــلاوه بــر 
نیروگاه هــای در دســت احداث توســط ســرمایه گذاران 
نیروگاه هــای خورشــیدی، نیروگاه هــای ادارات، صنایع؛ 

کشاورزی، حمایتی و... است.
وی افــزود: احداث این هفت نیروگاه خورشــیدی به 
مقیاس 21 مگاوات در هفت ساختگاه در نقاط مختلف 
اســتان ایــلام با اعتبــار هــر مــگاوات 300 میلیــارد ریال 

احداث می شود.
مدیرعامــل شــرکت بــرق اســتان بــا بیــان اینکــه در 
ایــن  احــداث  بــرای  میلیــارد   300 و  هــزار   6 مجمــوع 
نیروگاه هــا در نقاط مختلف اســتان هزینه خواهد شــد، 
ادامــه داد: اجــرای ایــن پروژه ها در مســاحتی به حدود 

35 هکتار انجام خواهد شد.
ناصری خاطرنشــان کرد: این پروژه ها تا پیک بار سال 
1404 اجرایــی خواهــد شــد  و تجهیــزات آن هــا آمــاده و 

پیمانکاران آن هم مشخص شده است.
وی تصریــح کرد: راهــکار برای بحث ناتــرازی، احداث 
نیروی های خورشــیدی است که در راستای تنوع بخشی 

به سبد انرژی کشور است.
مدیرعامل شــرکت برق اســتان با بیان اینکه اســتان 
ایلام دارای ظرفیت های خوبی برای احداث نیروگاه های 
خورشــیدی اســت، تصریح کرد: حدود سه هزار نیروگاه 
پشــت بامی بــرای مناطــق مختلف محــروم و روســتایی 
اســتان در نظر گرفته شــده که احداث این نیروگاه ها با 
محوریــت نهادهــای حمایتی و ســازمان بســیج در حال 

اجرا است.
ناصری یادآور شــد: تاکنون 400 نیروگاه خورشــیدی 
پشــت بامی در مناطق مختلف اســتان راه اندازی شــده 
و تــا پایان ســال نیز 320 نیروگاه دیگر توســط نهادهای 
حمایتی و ســازمان بســیج اســتان احداث خواهد شــد 
که هرکدام سالانه 9 هزار کیلو وات برق تولید می کنند.

خبر


